
Lokalrådsmøde 19. august 2024 
Poula bliver skiftet ud med en anden fra afdelingen pga sygdom 

 

1 Godkendelse referat  

 

2 Godkendelse dagsorden  

 

3 Korte meddelelser siden sidst  

* Turistbod  

Per leverede skitsemateriale. Han har ikke fået nogen tilbagemelding. Gregers og Lone har skrevet til Jens 

og spurgt, om det var Visit Århus eller lokalrådet der skulle bemande den. Det var Visit Århus, men at vi 

gerne ville samarbejde med ældresagen om bemandingen. Det blev godkendt alle steder, men de vil ikke 

fjerne ”indmaden” i vognen, og så er der ikke plads til en stol, så man kan sidde ned.  Dermed er sagen 

”død”.  

Forslag om at bruge den lille hytte, som Jens har brugt hele sommeren til børnenes legedag. Der har været 

lidt turist-aktivitet i løbet af sommeren. Der er plads og en bod.  

Hytten tilhører Handel Silkeborg. 

Vi kan jo allerede nu begynde at hverve folk, som kan bemande den til næste sommer. 

Vi skal spørge ældresagen igen, og de kan finde folk til næste sommer.  

 

4 Økonomi  

* Bent 

10.000 fra danske bank og 40.000 fra Nordea. Vi mangler stadig at betale Handel Silkeborg på ca. 2500, Så 

har vi ca. 5.500 tilbage.  

 

5 Nyt fra arbejdsgrupper 

* Arbejdsgruppen ”trafik” – taget billeder ved den gamle jernbanesti, Vestergade og Søtorvet. Fortov og 

cykelsti omkring Chr. 8.s vej. Vi vil gerne have rykket vejen lidt, men det kan man ikke. Cykelistforbundet har 

snakket med SuperBrugsen om cykelforholdene. Martin – formand for plan og vej var med, men de nåede 

ikke det hele. Det kunne være fint at hæve cykelstien ved langebro. Evt. lave det til en gågade med 

kørselsmulighed – ligesom Nygade. På de gåendes præmisser. De bump, der er på cykelvejen bagved 

papirfabrikken, kunne videreføres over broen helt ned til Chr. 8.s vej.  

Han indkaldes igen til at gå resten af ruten. Mathilde skal på mail-listen og dem, der styrer hjemmesiden. 

Jens og Per sender deres mailadresser.  

Gruppen arbejder videre og orienterer.  

 

6 Sager til behandling  

* Hvilket tema d.16 september 16.00-18.00 

Der bor mange ældre på Århusbakken, som er udfordret som fodgængere. Det er et problem i forhold til 

busserne. Cykelstierne er meget ringe deroppe. Meget dårlig asfalt. Der mangler også belysning på 

cykelstien.  



Kunne vores tema være om forholdene for de ældre på Århusbakken? Vi kunne invitere til åbent 

bestyrelsesmøde på Århusbakken, hvor vi kan snakke om emnerne. ”Det sker på Århusbakken” – Jens laver 

opslag og kontakter avisen.  

 

* Hvordan skal vores arbejdsgrupper arbejde ift bestyrelsen  

Grupperne referer til bestyrelsen.  

 

* Bestyrelse skal godkende referat inden 8 dage fra afhold møde, så man kan nå at lave rettelser, inden det 

sendes til kommunen.  

 

* Vi skal kunne underbygge vores udtalelser når vi arbejder med samarbejdspartnere 

 

* Skal vi deltage i følgegruppen vedr. Søfronten-projektet/havnefronten. Jens og Finn M deltager.  

 

7 Nyhedsbrev, PR, hjemmeside – Jens slår op, blandt andet når der kommer noget fra kommunen. Der er to 

byhaver, der stadig ikke er i brug.  

 

8 Forslag til næste dagsorden – den 16.00 på Århusbakken 

 

9 Eventuelt. Der var for få skraldespande til forbindelse med street-food-festivalen.  

Silkeborg kommune har lavet en undersøgelse om tryghed blandt Silkeborgs borgere. Lokalrådet kan søge 

op til 100.000 for at skabe tryghed ved Trygfonden. Indenfor sundhed og velfærdsområdet. Ansøgningsfrist 

d. 30. september.  

 

 

Bedste hilsner 

Jens 


